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EMLÉKEZTETŐ  
   

Az Aktív Budapest munkacsoport üléséről   
   

2023. június 13-án 14 óra, Budapest Városháza  
  

Jelen voltak:  
  

Dr. Bősz Anett  főpolgármester-helyettes 

Németh Georgina  irodavezető 

Pósfai Orsolya  civil csoportvezető 

Csongrádi Domitilla  igazgatási szakreferens 

dr. Fejér Annamária  jogi referens 

Farkas Hajnal  igazgatási szakreferens 

Hunfalusi Dalma  titkársági és sportreferens 

Garamvölgyi Bence Budapesti Sportszolgáltató Központ Nkft. 

Létay Dániel  II. Kerületi Sport és Szabadidősport Nonprofit Kft. 

Dr. Faddi László  Budapest Főváros XVI. kerületi Önkormányzata 

Laukó Péter Zuglói Sport- és Rendezvényszervező Nonprofit Kft.  

Bernárd János Budai XI SE és Újbuda Önkormányzat 

dr. Freyer Tamás Budapesti Egyetemi Főiskolai Sportszövetség 

Szabó László Budapesti Szabadidősport Szövetség 

Kovács Judit Fogyatékkal Élők Budapesti Sportszövetsége 

Lehoczki Zoltán Kispesti Sportközpont 

Matolcsi György Budapesti Természetbarát Sportszövetség 

Sátor László Budapesti Atlétikai Szövetség 

Oriold Károly Magyar Páciensek Kamarája 

   Szabóné Katona Eszter      Magyar Páciensek Kamarája/Kéregtest Rendell. Mo.-i Alap. 
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Szabó Roland Magyar Páciensek Kamarája Egyesület 

Schwanzer Petronella Magyar Páciensek Kamarája Egyesület 

Tasnádi András XVIII. ker. Diáksport 

Nándori Imre Nagytétényi Kohász Sportegyesület 

Dallos Endre Biztonságos és Élhető Városokért Egyesület (BEVE) 

Dr. Molnár István Jenő Biztonságos és Élhető Városokért Egyesület (BEVE) 

Egei Petra Budapesti Tájfutók Szövetsége 

Mets Miklós Budapesti Tájfutók Szövetsége 

Czikora Petra Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata 

Dr. Bősz Anett, főpolgármester – helyettes: 

Köszöntötte a jelenlévőket és megnyitotta az ülést. Elmondta, hogy milyen fontosnak tartja programjában a 

gyermekvédelmet, ami miatt folyamatos együttműködésre és fejlesztésekre van szükség. Kiemelte a gyermekvédelem a sport 

területén pályázatot, illetve, hogy a pályázat keretein belül már vannak előrelépések. A gyermekvédelem mellett a parasport 

került még külön említésre, illetve ezzel kapcsolatban a Rehab Sportnapról is szó esett, amit a 2019 előtti városvezetés 

Budapesten nem kezdeményezett, így ahhoz forrásokat sem rendelt. 

Az Aktív Budapest Munkacsoport felállításának viszonylatában elmondta milyen fontos a városban a sokféleség, 

sokszínűség, aminek a sportban is meg kell jelennie. Megfogalmazta, hogy az egymástól tanuláson keresztül mit tart az Aktív 

Budapest Munkacsoport küldetésének. Azaz, hogy a gyermekvédelemmel, idősek sportjával, fogyatékossággal élők 

sportolásával, ifjúsági- és diáksporttal, valamint az egészséges életmód előmozdításával történő foglalkozás folyamatos 

legyen, új és jó gyakorlatok valósulhassanak meg.  

Farkas Hajnal, igazgatási szakreferens: 

Megköszönte Főpolgármester-Helyettes Asszony szavait, majd ismertette az ülés napirendi pontjait, és bemutatta előadóit. 

Elmondta, hogy az üléssel kapcsolatos adatvédelmi tájékoztató megküldésre került a tagszervezeteknek az ülés meghívójával, 

valamint felhívta a figyelmet, hogy az adatvédelmi tájékoztató a helyszínen is kihelyezésre került. Ezen felül tájékoztatta a 

jelenlévőket, hogy az ülésről kép és hangfelvétel készül, segítve a jegyzőkönyvezést, továbbá a későbbi sajtómegjelenéseket. 

Megkérte a résztvevőket, hogy szintén a jegyzőkönyvezést segítendő, minden felszólaló, mondandója előtt mondja el nevét 

és képviselt szervezetét.  Ez követően felkérte Garamvölgyi Bencét, a Budapesti Sportszolgáltató Központ Nkft. 

ügyvezetőjét, hogy tartsa meg előadását.  

1. napirendi pont: Az Aktív Budapest Munkacsoport célkitűzéseinek és technikai működésének bemutatása, 
valamint a jelenlévő tagszervezetek bemutatkozása.  
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Garamvölgyi Bence, ügyvezető:  

Előadását prezentációval szemléltette. Üdvözölte a jelenlévőket, majd elmondta, hogy a Budapesti Sportszolgáltató Központ 

Nkft. üzemelteti a fővárosnak a kiemelet sportlétesítményeit, így a Városligeti Műjégpálya és Csónakázó Tavat, valamint a 

Margitszigeti Atlétikai Centrumot. Fentieken túl, 2021-től átvették az ifjúsági szállók üzemeltetését, és jövő héten kezdődik 

a nyári táboroztatás, ami szorosan kapcsolódik a Fiatal Munkacsoporthoz is, valamint a BSK Nkft. is aktívan részt vesz az 

Aktív Budapest Programban. A program keretében több ingyenes sportlehetőséget szerveznek, és ez elsősorban a Fővárosi 

Önkormányzat támogatásának volt köszönhető, hiszen a főváros közösségi költségvetése által indult el a program. Remélik, 

hogy jövőre is megszavazzák majd a lakosok ezen kezdeményezés továbbvitelét, és igényük megmutatkozik ezen ingyenes 

sportesemények kapcsán. Előadása elsősorban arról szólt, hogy hogyan lehet Európai Uniós finanszírozást szerezni 

sporttevékenységekkel. Arról beszélt, hogy milyen pályázati lehetőségek vannak az Európai Uniós szinten, és itt meg kell 

különböztetni központi pályázatokat, amiket akár a magyar sportszervezetek Brüsszelbe adhatnak be, illetve vannak már 

olyan sportjellegű pályázatok, amiket közvetlen nemzeti szinten kezelnek. Ez ebben az évben már újdonság, és ezeket a 

Tempus Közalapítvány kezeli, ő a pályáztató, illetve ők a szakértői is az egyéni mobilitásnak a sporton keresztül. Felmérte, 

hogy a jelenlévők közül kinek van tapasztalata Európai Uniós pályázat terén. A jelenlévők közül ketten foglalkoztak már 

Európai Uniós pályázattal, dr. Freyer Tamás és Oriold Károly, röviden megosztották tapasztalataikat. Felvetette, hogy a 

jövőben megrendezésre kerülhetne egy workshop is a témában. Kiemelte a Budapesti Egyesület a Nemzetközi Sportért hazai 

jelentőségét.   

Bemutatta a központi pályázatokat és annak fajtáit, mint például az együttműködési partnerségeket, a kapacitásfejlesztési 

projekteket és az európai non-profit sporteseményeket, illetve ezek fontosságát az egészségmegőrzésben. Említésre került 

ezek hogyan valósulnak meg az Európai Sporthét és az Európai Diáksporthét keretein belül. Az együttműködési partnerségek 

kifejezett célja, hogy minél több aktívabb európai állampolgár legyen, aminek eléréséért már a Healthy Lifesytle for All 

elnevezésű kezdeményezés is elindult a sportban való részvételért. Bemutatta ezeknek a projekteknek a kiemelt prioritásait, 

mint a jó kormányzás, integritásnövelés a sport területén, gyermekvédelem, sporton keresztüli nevelés és a szerzett 

kompetenciák munkaerő piacra átültetése. Az Erasmus + projektek különösen fontos eleme a környezetvédelem, amihez 

kapcsolódóan ismertette egy korábbi nemzetközi partnerekkel együttműködve megvalósult Eco-friendly Sports nevű 

kezdeményezésüket. Ennek során mindenki számára elérhető ingyenes programokkal környezetvédelemmel és sporttal 

kapcsolatos törekvések is megvalósultak. Ismertette az európai non-profit sportesemények célkitűzéseit, mint az önkéntesség 

előmozdítása, sporton keresztüli társadalmi befogadás és az egészségmegőrző testmozgás népszerűsítése. Ebbe a fajtába 

sorolta a nemzetközi partnerek bevonásával már megvalósult Budapest 150 Félmaratont, aminek ismertette a jelentőségét 

jótékonysági szempontból is. Ismertette a Key Action One-t, ami egyéni mobilitásra fókuszál és szintén a Tempus 

Közalapítványnál van lehetőség rá pályázni, segítségével külföldi szakmai látogatásokra van lehetőség pályázni. Végezetül 

bemutatta a pályázati szabályokat, elnyerhető támogatási összegeket, az együttműködési partnerségek hosszát és felajánlotta 

segítségét a témában.  

Oriold Károly a Magyar Páciensek Kamarájától hozzászólt ismertetve hazai statisztikákat egészségügyi kérdésekben, illetve 

az öngyilkosságok arányszámáról, majd megkérdezte, hogy a tömegsport is témáját fogja-e képezni a munkacsoportnak. 

Kérdésére Dr. Bősz Anett Helyettes Asszony adott választ felajánlva partnerséget a tankerületi központok felé, kiemelve a 

gyermekvédelem fontosságát és ismertetve a problémákat, amivel a gyermekek kénytelenek szembenézni a jelen helyzetben. 

A Budapest 150 Félmaraton példáján keresztül kiemelte a közösség erejét, hogy hogyan motiválja az embereket a 

tömegsportban való részvételre. Garamvölgyi Bence is hozzászólt kiemelve az Európai Uniós pályázatok jelentőségét a 
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tömegsport népszerűsítésében, illetve a már megtett lépéséket ismertette, mint például a hátrányos helyzetbe lévőknek 

biztosított sportolási lehetőség.  

Farkas Hajnal bemutatta a munkacsoport célkitűzéseit, mint a folyamatos kommunikáció a civil szervezetekkel és az 

együttműködés Budapest sportéletének témájában, együtt véleményezve a hozott döntéseket. Ismertette a fő célkitűzéseket: 

budapesti sport és szabadidősport fejlesztés, sporthoz kapcsolódó gyermekvédelem, idősek sportja, fogyatékkal élők sportja, 

diáksport és az egészséges életmód előmozdítása. Felkérte a résztvevőket, hogy mutatkozzanak be és ismertessék mit várnak 

a munkacsoporttól.  

Czikora Petra Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata részéről kezdte a bemutatkozást, aki kifejezésre 

juttatta, hogy számukra, mint kerület a sport népszerűsítése a gyerekek körében egy fontos szempont lenne, amihez 

információszerzésre jött a munkacsoportra.  

Mets Miklós folytatta a bemutatkozást, aki bemutatta eddigi tevékenységüket, mint Budapesti Tájfutók Szövetsége és 

kifejezésre juttatta az igényt, hogy tevékenységük több emberhez eljuthasson. Erre Farkas Hajnal reagált az Aktív Budapest 

Brand említésével ismerve az előbb említett nehézséget, illetve kiemelte, hogy a Sport Osztály is folyamatosan dolgozik 

azon, hogy minél láthatóbb legyen a szövetségek munkája.  

A Budapesti Tájfutók Szövetségétől Egei Petra is bemutatkozott.  

Dr. Molnár István Jenő, a Biztonságos és Élhető Városokért Egyesület mutatkozott be következőnek, aki ismertette a 

szervezet foglalkozási köreit, ami a bűnmegelőzés és a gyermekvédelem, ezeken a témákon keresztül kívánnak becsatlakozni 

a munkacsoport tevékenységébe. Bemutatta kollégáját Dallos Endrét is.  

A bemutatkozást Tasnádi András folytatta, a XVIII. ker. részéről, aki bemutatta saját munkásságát a kerületi diáksport 

területén.  

 A következő bemutatkozó Schwanzer Petronella volt, aki vázolta a Magyar Páciensek Kamarája Egyesület 3 fő célját, amit 

a munkacsoporttól várnak: maraton az öngyilkosság megelőzéséért, utcabál a táncterápiáért (ezzel Budapestet a tánc 

fővárosává téve) és szeretnék látni a főváros szerepét olyan témákban ahol már a jövő technológiája is be van vonva a sportba 

egyetemi szinteken. Erre reflektálva Farkas Hajnal dr. Freyer Tamást szólította meg azzal kapcsolatban, hogy hogyan zajlik 

az okos eszközök bevezetése az egyetemi és főiskolai sporttevékenységekben. Az utcabál témaköréhez Farkas Hajnal majd 

pedig dr. Bősz Anett szólt hozzá, ismertetve egy már szervezés alatt lévő rendezvényt a Bartok Béla Emlékházzal 

együttműködve.  

Szabóné Katona Eszter a Magyar Páciensek Kamarája részéről folytatta a bemutatkozást. Elmondta, hogy mivel egy fiatal és 

kisebb szervezetről van szó, így ők a széleskörű lehetőségeket várják a munkacsoportról.  

Oriold Károly következett a bemutatkozásban, aki kifejezésre juttatta mennyire fontos lenne aktivizálni a lakosságot 

tömegsporton keresztül. Illetve beszélt az öngyilkosságok traumatizáló hatásáról és, hogy emiatt mennyire szükség lenne egy 

figyelemfelkeltő futóversenyre. 

A bemutatkozást Sátor László, a Budapesti Atlétikai Szövetség Főtitkára folytatta. Bemutatkozásában az atlétikáról beszélt, 

illetve a szövetségükről és annak széleskörű kapcsolati hálójáról, általuk szervezett eseményekről (mint az évenkénti NATO 
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futás).  

Matolcsi György a Budapesti Természetjáró Szövetség Elnöke mutatkozott be következőnek, aki a természetjárásban jártas 

gyerekekről beszélt bemutatkozásában. Azt várja a munkacsoporttól, hogy minél több iskolás gyerek érdeklődését felkeltse 

a természetjárás.  

Lehoczki Zoltán következett a bemutatkozásban, aki ismertette a Kispesti Sportközpont helyzetét és az általa nyújtott 

lehetőségeket, mint a kerületi sportprogramokat.  

A következő bemutatkozó Kovács Judit volt, a Fogyatékkal Élők Budapesti Sportszövetségének Elnöke, aki elmondta 

röviden a szövetség történetét, majd beszélt az I-karate programról és annak sikereiről. Majd beszélt még a Budapesti 

Sportszolgáltató Központos együttműködéseikről és az Erasmus programokról a témában. Illetve megköszönte a Sport 

Osztály munkáját melyet a szövetségnek nyújtott. 

A bemutatkozást Szabó László, a Budapesti Szabadidősport Szövetség Főtitkára folytatta, aki ismertette tagszervezeteik 

kiterjedtségét és a szövetség munkáját az idősek és fiatalok számára nyújtott lehetőségekről. Szeretnének a munkacsoport 

által több embert elérni és sportra buzdítani, illetve felajánlotta a segítséget sportnapok szervezésében és lebonyolításában. 

Bernárd János a szövetség Elnöke bemutatkozásában ismertette a kerületi sportolási lehetőségeket, illetve az általuk 

szervezett sporteseményeket.  

Dr. Freyer Tamás a Budapesti Egyetemi Főiskolai Sportszövetség képviseletében ismertette milyen sok hallgatót érnek el 

rendezvényeikkel egyetemeken. Illetve kifejezte abbéli aggályát, hogy azokat az embereket sikerül elérni ezekkel a 

rendezvényekkel, akik alapból sportolnak, így szeretne több embert elérni. Emellett elmondta, hogy szükség lenne különböző 

intenzitású programokra és a jó kommunikációra ezekről.  

Laukó Péter a Zuglói Sport- és Rendezvényszervező Nonprofit Kft. nevében a kerületi sportszervezés helyzetét ismertette.  

Létay Dániel II. Kerületi Sport és Szabadidősport Nonprofit Kft.-ből elmondta, hogy elsősorban tapasztalatszerzés céljából 

érkezett az ülésre. Emellett elmondta, hogy szerinte az iskolákban kéne kezdeni a sport megszerettetését.  

Következőként a Biztonságos és Élhető Városokért Egyesület illetékesei adtak elő. Előadásukban egy a Fővárosi 

Önkormányzat által meghirdetett sikeres pályázatról beszéltek. Az egyesület 5 éve foglalkozik gyermekvédelemmel, így a 

projekt is ezzel kapcsolatos, amivel minél több fiatalt szeretnének megszólítani. Kiemelték a szabadidő hasznos eltöltésének 

fontosságát a bűnmegelőzésben, aminek egyik eszköze a sport. A sportba úgy látják, hogy be kell építeni elemeket, amiknek 

segítségével a sport nyújtotta lehetőség hatványozottan kihasználható. Ami szerintük nagyon hiányzik az a nagyobb közösség 

építése az atomizálódott társadalomban, ennek megoldására Nagytétényben valamennyi korcsoportot életkori 

sajátosságoknak megfelelően szólítottak meg. Az 5 korosztálynál más-más módszertant alkalmazva vonták be az embereket. 

A legkisebb korosztályhoz bűnmegelőzéssel kapcsolatos mesékkel készültek, míg a kicsit idősebbeknél kisfilmekkel és 

programokkal dolgoztak. A szülők nevelésének fontosságát is kihangsúlyozták, emiatt két alkalommal is szerveztek 

programot a szülőknek, amikre pozitívak voltak a visszajelzések. Ami még érkezni fog a jövőben, hogy 4 alkalommal 

péntekeken szeretnének fiataloknak sportprogramokat szervezni, hogy ne a belvárosban legyenek egy péntek estén, hanem 

válasszák inkább a sportot. Az év második felében kiválasztanak 2-3 olyan személyt, valószínűleg az U13-ból, akikhez 

tanácsért mehetnek a fiatalabbak.  
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2. napirendi pont: Az Aktív Budapest Munkacsoporton belüli témacsoportok szervezésének lehetősége és a két 
már létrejött témacsoport ismertetése.  
 

Az előadás után Farkas Hajnal ismertette az elképzeléseket a munkacsoporttal kapcsolatban, így a témacsoportok szervezését. 

Ezekkel a témacsoportokkal lehetőség nyílik az évi 2 munkacsoporton kívül többször is, kevésbé formális módon, akár online 

értekezletet szervezni. Elmondta az első ilyen témacsoport célját, ami a gyermekvédelem, majd meghívta a résztvevőket, 

hogy csatlakozzanak. A témacsoport beszámolna évi 2 alkalommal a munkacsoportnak. A másik elindított témacsoport a 

senior divízió témacsoport, ugyanis a Fővárosi Idősügyi Stratégiában szerepel egy ilyen divízió létrehozásának 

szükségessége. 

3. napirendi pont: Gyermekvédelem, mint témacsoport kibeszélése.  
 
Farkas Hajnal kezdte meg a témát azzal, hogy elmondta, hogy az előadás egyik célja is ez volt, hogy bemutassa mit tett az 

Fővárosi Önkormányzat gyermekvédelem kérdésében. A témához kapcsolódóan elmondta, hogy volt egy konferencia 

nemzetközi partnerek bevonásával, amit nagy érdeklődés övezett. Az időszűke miatt a téma részletes kibeszélése a 

témacsoporti ülésre halasztódott.  

A jelenlévők kifejezték igényüket egy harmadik témacsoport alakítására is Aktív Gyógyulás címen. Ezután érkezett az ötlet, 

hogy e-mail formájában lenne lehetőség témacsoport javaslatokat benyújtani, amit a Sport Osztály összegezne.  

 

Végezetül Farkas Hajnal megköszönte a jelenlévők figyelmét.  

 


